
Geachte Minister Schouten,

Graag reageer ik op uw internet consultatie en uw voornemen om de zegenvisserij te reduceren tot 1 
procent van de oorspronkelijk inspanning.

Zoals u weet heeft uw voorganger de schubvis inspanning in 2014 gereduceerd met 85 %, waarvan 
de zegen visserij door de rekensom van de inspanning is gereduceerd met 95 %. (135 dagen werden 
er 7) Daarna is ook door uw voorganger het STIJ opgericht waarvan ik vele jaren in de kopgroep heb 
kunnen meewerken aan een toekomstgerichte IJsselmeer visserij.

Ook heeft het STIJ mijns inziens een belangrijk document samengesteld namelijk de gedeeld beeld 
werkelijkheid IJsselmeer visserij, waarvan alle partijen in de regiegroep dit document hebben 
ondertekend. Daarnaast heeft het STIJ ook hard gewerkt aan de toekomstige herstructurering en het 
huidige Atoom kuil onderzoek.

2021

Nu heeft u voornemens om de huidige inspanning van de zegen visserij te reduceren naar 1,5 % van 
de oorspronkelijke inspanning in 2014. Deze voorgenomen maatregel lijkt mijns inziens buiten 
proportioneel en daarnaast ook tegen de wil van ons parlement.  In 2016 en 2018 en 2020 zijn door 
Dijkgraaf, Bisschop en wederom Bisschop de bij u bekende moties aangenomen en aangehouden 
Waarvan door u in 2018 bij de aangehouden motie een toezegging is gedaan te handelen in de geest 
van de motie en totdat de herstructurering heeft plaats gevonden geen vangst reductie door te 
voeren onder de 15% van de oorspronkelijke inspanning. Dit geeft u in de brief van voortgang 
actieplan van 25 maart 2019 nogmaals aan. 

Ook bent u voornemens deze inspannings reductie door te voeren met de wetenschap dat er door de 
ANT-studie is geconcludeerd dat er een duidelijke relatie is tussen de fosfaatbelasting en de 
visbiomassa en productie. (zie tekst gedeeld beeld werkelijkheid IJsselmeer visserij)  Waarbij in 
ogenschouw moet worden genomen dat u van de KRW geen directe noodzaak heeft om in te grijpen 
en zelfs net als bij de spiering kan worden gesteld dat bij een dergelijk lage bestandsindex het 
bestand gezond kan worden genoemd, mits die omvang past bij de draagkracht van het ecosysteem 
en de lengte/leeftijdsverdeling van het bestand in orde is. (Zie antwoord vraag 18 op de vragenlijst 
van putten 2020) 

Aanbod van de sector

In maart heeft de PO IJsselmeer de regiegroep een aanbod/voorstel gedaan over de zegen visserij, 
met het bij u bekende compromis zegenvisserij dat is niet overgenomen waarvan wij namelijk zeer 
teleurgesteld zijn nu ons aanbod van tafel is. Daarmee is duidelijk geworden dat de mede 
ondertekenaars van het gedeeld beeld werkelijkheid IJsselmeer visserij in het kort de NGO’s en uw 
ministerie niet kiezen voor de weg van een gezamenlijk toekomst gericht  beleid IJsselmeer.

Nu staan de zegen vissers nog steeds achter het aanbod om de vraag van de kennis leemte die bij 
WMR bestaat over de brasem in te vullen en het fine tunen van de modellen die bestaan over de 
brasem. En de huidige staat van het bestand met WMR te onderzoeken. Waarbij een belangrijk 
aspect is dat in de huidige vangst modellen geen rekening wordt gehouden met de visserijinspanning 
en allen maar gestuurd wordt op een trend die wordt gevonden bij de bemonstering van het bestand 
door WMR met de kuil en verhoogde boomkor. 



Kort samengevat is het voorstel van de sector: om tot een breed gedragen, door alle partijen 
geaccepteerd, beeld van het kapitaal en de daarbij op te vissen rente. Met daarbij in ogenschouw 
genomen de productie van het kapitaal die bij het nieuwe productieplafond van de beide meren 
past. Daarbij past een zegen visserij van 5 dagen en met de toe gezegde 40 dagen zegen onderzoek 
van tenminste 3 jaar en deze ook te koppelen aan het Atoom kuil onderzoek. Ik, als zegen visser, kan 
dit aanbod aan u voorleggen, als ik niet aan u de data kon leveren dat onze visopbrengst ten opzichte 
van de jaren 2014 meer als verviervoudigd is met dezelfde inspanning. Daarnaast geeft dit plan aan u 
en aan uw opvolger een voorzet om tot rust op het IJsselmeer te komen en te zorgen dat de 
leefbaarheid van de IJsselmeer havens gewaarborgd blijven en wij dit alles niet via ons parlement en 
of de rechtelijke macht moeten realiseren. 

Ik vertrouw hiermee dat u mijn toekomstbeeld voor het IJsselmeer en de energie die de sector nog 
heeft kunt bundelen om dit tot een succes te laten lijden. 
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